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Ændringsforslag nr. 2 
vedtoges med 82 stemmer mod 6; 55 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

§ 3, således ændret, §§ 4-6, ændringsforslag 
nr. 3, § 7, således ændret, ændringsforslag 
nr. 4, § 8, således ændret, ændringsforslag 
nr. 5 og § 9, således ændret, 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. 6 om indsættelse af 
en ny paragraf 
vedtoges med 82 stemmer mod 6; 55 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Ændringsforslag nr. 7 om indsættelse af 
en ny paragraf, ændringsforslag nr. 8, § 10, 
således ændret, ændringsforslag nr. 9, § 11, 
således ændret, og §§ 12-14 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Der er ikke mere at foretage i dette møde. 

Udvalget angående forslag til lov om 
ændringer i lov om selvangivelsen af ind- 
komst og formue, om foranstaltninger til 
kontrol med selvangivelsen og om straffen 
for skattesvig m. v. har afgivet betænkning 
over nævnte lovforslag. Eksemplarer vil 
blive omdelt. 

Folketingets næste møde afholdes i mor- 
gen, fredag den 28. juni, kl. 13 med føl- 
gende dagsorden: 

1) Anden (sidste) behandling af: 

Forslag til folketingsbeslutning om Dan- 
marks ratifikation af statut for Den 
internationale Atomenergi-Organisa- 
tion, undertegnet i New York den 26. 
oktober 1956. 

2) Tredje behandling af: 

Forslag til lov om udbyttebegrænsning. 

3) Tredje behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om til- 
syn med monopoler og konkurrence- 
begrænsninger. 

Mødet hævet kl. 1740. 

15. møde.  

Fredag den 28. juni kl. 13. 

Formanden: I skrivelse af dags dato med- 
deler landbrugsministeren, at han ønsker 
her i tinget skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om indmalingspligt m. m. 
for dansk hvede og rug. 

Udvalget angående forslag til lov om et 
stabiliseringslån har afgivet tillægsbetænk- 
ning over nævnte lovforslag. Eksemplarer 
vil blive omdelt. 

Udvalget angående forslag til lov om 
omsætningsafgift af motorkøretøjer m. v. 
har afgivet betænkning over nævnte lov- 
forslag. Eksemplarer er omdelt. 

Skriftlig jrèmsættelse af lovforslag. 

Landbrugsministeren (Skytte): Jeg har 
herved den ære for det høje ting at frem- 
sætte forslag til lov om indmdlingspligt m. m. 
for dansk hvede og rug. 

For kort tid siden modtog jeg fra De 
samvirkende danske Landboforeninger og 
De samvirkende danske Husmandsforenin- 
ger en henvendelse om, at der søges gennem- 
ført en brødkornsordning, hvorefter staten 
garanterer en pris på rug og hvede af høsten 
1957 på 50 kr. ved levering til møller plus 
1 krones lagertillæg pr. måned fra 1. ok- 
tober til 1. april. 

Det tilføjes i henvendelsen, at der som 
baggrund for ordningen efter organisatio- 
nernes opfattelse omgående måtte gennem- 
føres et importforbud for brødkorn. 

På grundlag af denne henvendelse har 
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regeringen ført forhandlinger med repræ- 
sentanter for de nævnte organisationer samt 
for Landbrugsrådet og Centralforeningen af 
홢Tolvmandsforeninger" og større Landbru- 
gere i Danmark. 

Fra landbrugets side er som motivering 
for henvendelsen især henvist til, at den 
foreslåede ordning vil betyde en neddæmp- 
ning af svineproduktionen. Yderligere menes 
ordningen at ville betyde en lettelse af 
landbrugets likviditetsvanskeligheder. samt 
en aflastning af valutasituationen, idet im- 
porteret brødkorn normalt ville være dyrere 
end et tilsvarende kvantum foderkorn. 

Fra regeringens side har man været meget 
betænkelig dels ved den prisstigning, som 
de foreslåede kornpriser ville sætte i gang, 
navnlig for rugs vedkommende, dels ved 
den omfangsrige administration, som en 
gennemførelse af landbrugets forslag ville 
medføre. 

Det ville være nødvendigt at autorisere 
de handlende, der skulle modtage kornet, 
mod en bestemt betaling og med ret og 
pligt til at videresælge det til møller, stats- 
lagre eller andre, autoriserede handlende. 

Da de autoriserede handlèIides lager- 
kapacitet er ret ringe, måtte de for at 
kunne betjene landbruget have krav på at 
kunne komme af med kornet i løbet af 
højst 1 måned, og da vi ikke kan regne 
med, at møllerne kunne tage alt kornet 
straks, måtte vi ligesom tidligere have op- 
rettet samlelagre. , 

Måske kunne vi undgå kommunale korn- 
nævn, men ellers måtte vi have hele appa- - 
ratet, som vi kender fra kornordningerne i 
krigstiden og efterkrigstiden. 

På regeringens vegne erklærede jeg mig 
under forhandlingerne villig til at overveje 
et importstop for brødkorn af en eller anden 
varighed, hvorom der kunne diskuteres, 
samt en belåningsordning. af samme karak - : 
ter, som vi havde i 1955, dog eventuelt med ; 
længere varighed. ; 

Endelig tilbød jeg at gå ind for - en ind- 
malingspligt for dansk brødkorn. ' 

De forslag, jeg skitserede, kunne repræ- 
sentanterne for De danske Landboforeninger 
og for Landbrugsrådet ikke tiltræde. Fra De 
danske Husmandsforeningers repræsentan- 
ter blev det præciseret, at de ikke ville fra- 
råde en ordning omfattende et importstop, 
en låneordning og en indmalingspligt. 

Tolvmandsforeningernes repræsentanter 
ønskede at drøfte regeringens skitse på et ' 
bestyrelsesmøde, og jeg har nu fra for- 
manden, godsejer Garth-Grüner, fået med- 
delelse om, at Tolvmandsforeningernes be- 
styrelse ønsker gennemført en làneordning, 
et importstop eller importregulering og en 
indmalingspligt omfattende såvel dansk rug 
som dansk hvede. 

Således som situationen herefter fore- 
ligger, har regeringen under hensyntagen 
til de ustabile prisforhold for dansk brød- 
korn umiddelbart efter høst, fundet det 
rigtigt at fremsætte nærværende forslag, 
der bemyndiger landbrugsministeren til at 
påbyde, at dansk rug og hvede skal ind- 
males med visse procenter i mel, der bruges 
til menneskeføde. 

Det er regeringens agt, hvis forholdene 
nødvendiggør det, at bruge denne bemyn- 
digelse efter sin hensigt, således at det sikres, 
at dansk brødkorn i et vist omfang, også 
medens der endnu er lagre af udenlandsk rug 
og hvede, bruges til fremstilling af brød, 
og således at landmændenes chancer for at 
kunne afhænde brødkorn umiddelbart efter 
høst forbedres væsentligt. 

Om lagerbeholdningerne af hvede og rug 
hos møllerne kan jeg efter en omtrentlig 
opgørelse oplyse følgende: ' 

på lager købt til hjemkomst 
24/6 1957 før 1/8 efter 1/8 

Blød hvede . . .  5 000 4 500 12 000 
Hård hvede.. .. I 27 000 17 500 18 000 
R u g . . .  7 500 l 8 500 13 000 

Da deli månedlige formaling af hvede 
andrager ca. 22 000 tons og af rug ca. 
15 000. tons, er disse lagerbeholdninger 
meget normale 

Jeg kan i den forbindelse henvise til, 
44 
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at landbrugsministeriet den 22. juni ud- 
sendte en meddelelse om, at der fra denne 
dato kun måtte kontraheres om køb af 
udenlandsk hvede og rug under forbehold 
af indførsels bevilling. 

Endelig skal jeg nævne, at det er rege- 
ringens hensigt at søge gennemført en låne- 
ordning for dansk hvede og rug. 

Med disse bemærkninger tillader jeg mig 
at anbefale lovforslaget til en velvillig og 
hurtig behandling i det høje ting. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning om Danmarks ratifika- 
tion af statut for Den internationale Atom- 
energi-Organisation, undertegnet i N ew York 
den 26. oktober 1956. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
528 og 547, udvalgets betænkning i tillæg B. 
sp. 33). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. ' 

Udvalgets ordfører (Heising): Som folke- 
tingets medlemmer vil have bemærket af 
den foreliggende udvalgsbetænkning, har . 
forhandlingerne i udvalget om denne sag 
drejet sig om spørgsmålet om forekomsten 
af radioaktivt nedfald i Danmark og om det 
arbejde, der herhjemme udføres for at måle 
svingningerne i denne radioaktivitet og be- 
dømme de eventuelle faremomenter, som 
radioaktiviteten kan betyde. 

Udvalget har i betænkningen gengivet 
alle væsentlige oplysninger, der af ministe- 
ren og af sundhedsstyrelsens repræsentanter 
er givet i udvalget, og om disse problemer 
kan jeg derfor i det store og hele nøjes med 
at henvise til udvalgets betænkning, så 
meget mere som jeg er vidende om, at den 
højtærede minister for udenrigsøkonomi 
senere vil fremsætte nogle til dels videre- 
gående supplerende oplysninger. Jeg vil 
dog gerne, det tror jeg at udvalget lægger 
vægt på, understrege, at sundhedsstyrelsens 
repræsentanter efter at have redegjort for 
problemerne i udvalget på udvalgets fore- 
spørgsel har udtalt, at resultaterne af de 

her i landet hidtil foretagne målinger ikke 
kan virke foruroligende, og dernæst også 
understreget, at hele dette problemkompleks 
nøje overvåges, og at der er planlagt om- 
hyggelige og alsidige videnskabelige og 
praktiske undersøgelser. 

Jeg skal herefter på hele udvalgets vegne 
indstille forslaget til vedtagelse i tinget. 

; Lannung: Jeg var under første behandling 
bl. a. inde på spørgsmålet om strålingsÍaren. 

Mit parti har taget de i udvalget givne 
oplysninger, herunder at resultaterne af de 
her i landet hidtil foretagne målinger ikke 
kunne virke foruroligende, ad notam. De 
svarer stort set til, hvad der tidligere er 
fremkommet ved forskellige lejligheder af 
sådanne oplysninger. Vi har al mulig ,re- 
spekt for sundhedsstyrelsen og dens frem- 
ragende chef. Mit parti må imidlertid mene, 
at man stadig i høj grad bør have opmærk- 
somheden henvendt på det rejste problem 
og den stedfindende udvikling på dette 
særdeles vigtige felt, og det navnlig på bag- 
grund af de stærkere og stærkere advarende 
røster, vi allerede i et år eller mere har hørt 
fra meget vide kredse af fremragende viden- 
skabsmænd i De Forenede Stater og andet- 
steds. 

Det drejer sig om videnskabsmænd af 
høj kvalitet og repræsenterende et stort 
felt inden for videnskaben, fra atomfysikere 
til arvelighedsforskere, hvem man ikke 
kan tillægge specielle politiske motiver af 
nogen art. Der er således givet uenighed 
blandt de sagkyndige med hensyn til vur- 
deringen af de potentielle farer, og det kan 
under alle omstændigheder fastslås, at meget 
sagkyndige videnskabelige kredse i USA er 
af den opfattelse, at der i hvert fald er en 
alvorlig risiko for, at tiden vil kunne vise, 
at selv den nuværende tingenes tilstand kan 
rumme en alvorlig fare for den nuværende 
og de kommende generationers sundhed. 

Derfor henstiller vi som sagt, at man 홢 
især når det haves in mente, at det i hvert 
fald drejer sig om så dybt alvorlige mulig- 
heder 홢 stadig følger udviklingen med den 
største agtpågivenhed. Vi regner med, at 
det vil blive gjort fra alle sider. 

Med hensyn til vor stilling til forsøgs- 
eksplosioner burde det ikke være nødvendigt 
at, betone, at der ingen tvivl kan herske om 

: vort standpunkt og vore ønsk,er,. De er klart 


